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شؤون ضريبية
TAX MATTERS

Federal Tax Authority Monthly Newsletter
 النشــرة الشهريـــة للهيئـــة الاتحاديـة للضرائب

Tax Refund for UAE 
Nationals Building 
New Residences

15-08-2025

28-08-2025

For FTA’s upcoming workshops and webinars page, kindly visit the below link:

Final deadline for filing Excise 
returns for the tax period 
ending on 31 July 2025

Final deadline for filing VAT 
returns for the tax period 

ending on 31 July 2025

 الموعـــــد النهائـــي لتقديــــم إقرارات
 الضريبــــة الانتقائيـة للفترة الضـريبية
المنتـــــهيــــــة فــي 31 يوليـــــو 2025

الموعـــــد النهــــائي لتقديـــم إقــرارات 
ضريبـــة القيمــــة المضافــــة للفتــــــرة 
الضريبية المنتهية في 31 يوليو 2025

تقـــوم  الخدمـــة،  هـــذه  خلال  مـــن 
ـــرد ضريبـــة القيمـــة المضافـــة  الهيئـــة ب
المتكبـــدة مـــن قبـــل مواطنـــي الدولـــة 

ــدة ــاكنهم الجديـ ــاء مــ ــن بنـ عـ

Through this service, the FTA 
refunds VAT incurred by UAE 
Nationals when building their 

new residences.
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اســــتـــرداد الضـــــريبــــــة 
لمواطني الدولة عن بنـاء 
المســــاكــــن الجديــــــدة

للوصـــــول إلى صفحــــة الــــــورش الدوريــــــة للهــــيئـــــــة يمكنكـــــــم زيــــــارة الرابـــــــط أدنـــــــــاه:

ضبــــــط أكثـــــــر مُن 3.5 مُليــــــون علبـــة مُُنتجــــات انتقـــائيـــــة 
غيــــــر مُدفوعـــة الضريبـــة

ـــدة  ـــت مع ـــي كان ـــة والت ـــة المُخالِف ـــلع الانتقائي ـــن الـ ـــدد م ـــب ع ـــة للضرائ ـــة الاتحادي ـــت الهيئ ضبط
ـــا  ـــم ضبطه ـــي ت ـــأة الت ـــت المنش ـــث قام ـــي، حي ـــارة دب ـــي إم ـــآت ف ـــدى المنش ـــل إح ـــن قب ـــب م للتهري
بتعبئـــة وتغليـــف ســـلع انتقائيـــة وإخفائهـــا بطريقـــة احتياليـــة بغـــرض الاحتيـــال والتهريـــب وتداولهـــا 

ـــة. ـــي الهيئ ـــن مُفتِش ـــق م ـــا فري ـــام به ـــة ق ـــك خلال حمل ـــة، وذل ـــي الدول ـــي ف ـــوق المحل ـــى الـ إل

Over 3.5 Million Non-Compliant Excise Goods are Seized
During an operation conducted by a team of Federal Tax Authority (FTA) inspectors, 
a number of unauthorised excise goods were recently seized from a facility in Dubai, 
where fraudulently packaged and concealed tobacco and beverage products were being 
purposefully smuggled into the UAE market.

للتفاصيــل اضغـــط هنــــا

For More Details Click Here ورش العمــــل القادمُــــة

Click Here  |  اضغط هنا

File your Corporate Tax Return Now!
Start right, ask about your tax obligations

قدّم إقــــرار ضريبـــة الشركـــــات الآن!
ابدأ صح، اسأل عن التزامُاتك الضريبية

https://tax.gov.ae/ar/services/vat.refund.for.uae.nationals.homebuilders.aspx
https://tax.gov.ae/en/services/vat.refund.for.uae.nationals.homebuilders.aspx
https://www.instagram.com/uaetax/
https://www.youtube.com/@uaetax
https://www.facebook.com/Theuaetaxes/
https://www.linkedin.com/company/federal-tax-authority/
https://x.com/uaetax
https://tax.gov.ae/ar/default.aspx
https://www.tiktok.com/@uae_tax
https://tax.gov.ae/en/media.centre/News/federal.tax.authority.over.3.5.million.noncompliant.excise.goods.are.seized.aspx
https://tax.gov.ae/ar/media.centre/News/federal.tax.authority.over.3.5.million.noncompliant.excise.goods.are.seized.aspx
https://tax.gov.ae/en/media.centre/events/events.aspx
https://eservices.tax.gov.ae/
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»الاتحاديـــة للضرائـــب« تؤكـــد أهميـــة الإســـراع بالتســـجيل لضريبـــة الشـــركات للاســـتفادة 
مُـــن مُُبـــادرة »الإعفـــاء مُـــن غرامُـــة التأخُُّـــر فـــي التســـجيل«

The Federal Tax Authority Emphasizes the Importance of Promptly 
Registering for Corporate Tax to Benefit from the “Late Registration 

Penalty” Waiver Initiative

أكـــدت الهيئـــة الاتحاديـــة للضرائـــب زيـــادة عـــدد المُــــتفيدين مـــن مُبـــادرة الإعفـــاء مـــن »غرامـــة التأخُـــر فـــي التــــجيل« لضريبـــة الشـــركات 
ـــم  ـــي تقدي ـــن ف ـــة المُتأخري ـــدى الهيئ ـــجيل ل ـــن بالتـ ـــن المُطالبي ـــخاص المعفيي ـــات الأش ـــض فئ ـــركات، وبع ـــة الش ـــن لضريب ـــن الخاضعي م

ـــة المُحـــدَدة. ـــدة القانوني ـــات التــــجيل خلال المُ طلب

The Federal Tax Authority (FTA) continues to see strong results from its digital VAT refund systems for eligible categories, 
maintaining high levels of accuracy and operational efficiency throughout 2025. The FTA today revealed the results of 
these systems for the first half of the year, including the VAT refund system for new residences for UAE nationals and the 
VAT refund system for tourists.

ــا لاســترداد الضريبــة تحقيــق نتائــج  واصلــت الأنظمــة الرقميــة لــرد ضريبــة القيمــة المضافــة للفئــات المؤهَلــة قانونن
جيــدة خلال عــام 2025 مــع المحافظــة علــى مـــتوى الأداء الــذي تميــز بالدقــة والكفــاءة التشــغيلية، ومــن بيــن 
هــذه الأنظمــة التــي أعلنــت الهيئــة الاتحاديــة للضرائــب عــن نتائجهــا خلال النصــف الأول مــن العــام الحالــي نظــام رد 

الضريبــة المدفوعــة عــن بنــاء مـــاكن المواطنيــن الجديــدة، ونظــام رد الضريبــة للـــياح.

The Federal Tax Authority (“FTA”) confirmed an increase in the number of beneficiaries from the Corporate Tax “Late 
Registration Penalty” waiver initiative applicable to Taxable Persons and certain categories of Exempt Persons required to 
register with the FTA who were late in submitting their Corporate Tax registration applications within the specified deadline.

Federal Tax Authority Announces AED 3.2 Billion in Tax Refunds for UAE 
Nationals Building New Residences by June 2025, and more than 18k Retailers 

are Connected to the Digital Tax Refund System for Tourists

بنـــاء  عـــن  مُواطنـــون  اســـتردها  ضريبيـــة  مُبالـــغ  درهـــم  مُليـــار   3.2
ـــر  ـــدد المتاج ـــاع ع ـــو 2025 وارتف ـــة يوني ـــى نهاي ـــدة حت ـــاكنهم الجدي مُس
المرتبطـــة بالنظـــام الرقمـــي لـــرد الضريبـــة للســـياح إلـــى 18.41 ألـــف مُتجـــر

https://tax.gov.ae/en/media.centre/News/the.federal.tax.authority.emphasizes.the.importance.of.aspx
https://tax.gov.ae/ar/media.centre/News/the.federal.tax.authority.emphasizes.the.importance.of.aspx
https://www.instagram.com/uaetax/
https://www.youtube.com/@uaetax
https://www.facebook.com/Theuaetaxes/
https://www.linkedin.com/company/federal-tax-authority/
https://x.com/uaetax
https://tax.gov.ae/ar/default.aspx
https://www.tiktok.com/@uae_tax
https://tax.gov.ae/en/media.centre/News/federal.tax.authority.announces.aed.3.2.billion.in.tax.refunds.for.uae.nationals.building.new.residences.by.june.2025.and.more.than.18k.retailers.are.connected.to.the.digital.tax.refund.system.for.tourists.aspx
https://tax.gov.ae/ar/media.centre/News/federal.tax.authority.announces.aed.3.2.billion.in.tax.refunds.for.uae.nationals.building.new.residences.by.june.2025.and.more.than.18k.retailers.are.connected.to.the.digital.tax.refund.system.for.tourists.aspx
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The Federal Tax Authority (FTA) hosted a workshop in Abu Dhabi to shed light on Corporate Tax rules for Family Foundations 
and the conditions needed to categorize an entity as a Family Foundation under Federal Decree-Law No. 47 of 2022 on 
the Taxation of Corporations and Businesses (“Corporate Tax Law”). This event is part of the FTA’s ongoing campaign to 
raise awareness on Corporate Tax topics across UAE business sectors, ensuring smooth implementation and encouraging 
voluntary compliance.

عقــدت الهيئــة الاتحاديــة للضرائــب ورشــة عمــل فــي أبوظبــي حــول تعامــل »المؤســـات العائليــة« لأغــراض مرســوم بقانــون اتحــادي رقــم 
)47( لـــنة 2022 فــي شــأن الضريبــة علــى الشــركات والأعمــال )»قانــون ضريبــة الشــركات«(، والشــروط الواجــب توافرهــا لتصنيــف الكيــان 
ــدى جميــع فئــات  ــون ضريبــة الشــركات، فــي إطــار حملتهــا الشــاملة لنشــر الوعــي بضريبــة الشــركات ل كمؤســـة عائليــة لأغــراض قان
قطاعــات الأعمــال فــي دولــة الإمــارات، وتوفيــر الدعــم المعرفــي المُـــتمر للخاضعيــن للضريبــة فــي إطــار جهــود الهيئــة لضمــان التطبيــق 

الـــلس وتشــجيع الامتـــال الطوعــي.

Federal Tax Authority Holds Workshop in Abu Dhabi on Corporate Tax 
for Family Foundations

ورشــة عمل لـ »الاتحادية للضرائب« في ابوظبـي حول ضريبة الشركات المُتعلقة
بـ »المؤسســـــــات العائليـــــة«

https://tax.gov.ae/en/media.centre/News/federal.tax.authority.holds.workshop.in.abu.dhabi.on.corporate.tax.for.family.foundations.aspx
https://tax.gov.ae/ar/media.centre/News/federal.tax.authority.holds.workshop.in.abu.dhabi.on.corporate.tax.for.family.foundations.aspx
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أكثــــــر مُن 33.9 ألـــــف مُُستفيـــــد
مُن مُُبادرة الإعفاء مُن غرامُة التأخُُّر في التسجيل لضريبـــة الشركـــات

More than 33.9 Thousand Beneficiaries
from Corporate Tax Late Registration Penalty Waiver Initiative

ـــم  ـــجيل ث ـــات التـ ـــم طلب ـــراع بتقدي ـــجَلين للإس ـــر المُـ ـــركات غي ـــة الش ـــن لضريب ـــا للخاضعي ـــب دعوته ـــة للضرائ ـــة الاتحادي ـــددت الهيئ ج
ـــك للاســـتفادة  ـــى، وذل ـــرة الضريبيـــة الأول ـــر منصـــة »إمـــارات تاكـــس« للخدمـــات الضريبيـــة الرقميـــة عـــن الفت ـــم الإقـــرارات الضريبيـــة عب تقدي
ـــن مـــن  ـــات الأشـــخاص المعفيي ـــن لهـــا، وبعـــض فئ ـــة الشـــركات للخاضعي ـــر فـــي التــــجيل« لضريب ـــادرة الإعفـــاء مـــن »غرامـــة التأخُ مـــن مُب

ـــة. ـــدى الهيئ ـــجيل ل ـــن بالتـ ـــة والمُطالبي الضريب

وكشــفت الهيئــة عــن أن عــدد المُـــتفيدين مــن مُبــادرة الإعفــاء مــن »غرامــة التأخُــر فــي التـــجيل« لضريبــة الشــركات حتــى تاريخــه بلــغ 
أكـــر مــن 33.9 ألــف.

The Federal Tax Authority (FTA) has renewed its call for Corporate Tax registrants who have not yet registered to promptly 
submit their registration applications, highlighting that by filing their first Tax Returns for the tax period through the 
“EmaraTax” digital tax services platform, thus they can benefit from the Penalty Waiver Initiative for Late Corporate Tax 
Registration. This applies to Corporate Taxpayers and certain exempt persons who are required to register with the FTA.

The FTA revealed that as of today, the number of beneficiaries from the Penalty Waiver Initiative for Late Corporate Tax 
Registration has reached more than 33.9 thousand.

https://tax.gov.ae/en/media.centre/News/more.than.33.9.thousand.beneficiaries.from.corporate.tax.late.registration.penalty.waiver.initiative.aspx
https://tax.gov.ae/ar/media.centre/News/more.than.33.9.thousand.beneficiaries.from.corporate.tax.late.registration.penalty.waiver.initiative.aspx
https://www.instagram.com/uaetax/
https://www.youtube.com/@uaetax
https://www.facebook.com/Theuaetaxes/
https://www.linkedin.com/company/federal-tax-authority/
https://x.com/uaetax
https://tax.gov.ae/ar/default.aspx
https://www.tiktok.com/@uae_tax
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الفعـــاليـــات والأحــــــــداث
EVENTS & ACTIVITIES

نظـــم جهـــاز الإمـــارات للمحاســـبة ورشـــة توعويـــة لموظفـــي الهيئـــة 
الاتحاديـــة للضرائـــب تحـــت عنـــوان »بالنزاهـــة نرتقـــي«، تهـــدف إلـــى 
تعزيـــز قيـــم النزاهـــة والشـــفافية فـــي بيئـــة العمـــل، حيـــث ركـــزت 
الورشـــة علـــى أهميـــة الالتـــزام بأعلـــى معاييـــر الأخلاق المهنيـــة 
ــل  ــة التعامـ ــة إلـــى كيفيـ ــام، بالإضافـ ــي أداء المهـ ــؤولية فـ والمــ
مـــع التحديـــات المختلفـــة التـــي قـــد تواجـــه الموظفيـــن فـــي مجـــال 
ــة  ــز ثقافـ ــات لتعزيـ ــل الممارسـ ــى أفضـ ــت إلـ ــا تطرقـ ــم. كمـ عملهـ
ــع  ــة المجتمـ ــاء ثقـ ــي بنـ ــاهم فـ ــا يــ ــة، بمـ ــل الهيئـ ــة داخـ النزاهـ

والمؤســــات فـــي النظـــام الضريبـــي بالدولـــة.

احتفلــت الهيئــة الاتحاديــة للضرائــب، بالتعــاون مــع وزارة الاقتصــاد 
والصنــدوق الوطنــي للمـــؤولية المجتمعيــة »مجــرى«، بـــ »يــوم 
عهــد الاتحــاد«، الــذي يُقــام تخليــداً للذكــرى التاريخيــة لاجتمــاع 18 
يوليــو 1971، حيــث وقــع المغفــور لــه بــإذن الله الوالــد المؤســس 
الشــيخ زايــد بــن ســلطان آل نهيــان، وإخوانــه حــكام الإمــارات، إعلان 

ــة. الاتحــاد ودســتور الدول

The UAE Accountability Authority conducted an awareness 
workshop for Federal Tax Authority employees titled ‘With 
Integrity We Rise’, aimed at reinforcing the principles of integrity 
and transparency in the workplace. The workshop discussed the 
importance of upholding the highest standards of ethical conduct 
and professional responsibility, addressing practical approaches 
to overcoming challenges in the field. It also highlighted best 
practices for fostering a culture of integrity within the Authority, 
thereby enhancing public trust in the UAE’s tax system.

The Federal Tax Authority, in collaboration with the Ministry of 
Economy and the MAJRA – National CSR Fund, celebrated the 
Union Pledge Day, commemorating the historic meeting on 18 
July 1971. On this day, the late founding father Sheikh Zayed 
bin Sultan Al Nahyan, together with the rulers of the Emirates, 
signed the declaration of the Union and UAE Constitution, 
laying the foundation for the nation’s unity and progress.

‘With Integrity We Rise’ Workshop

Celebrating Union Pledge Day الاحتفــــال بيــــوم عهد الاتحـــــــاد

ورشـــــة »بالنزاهــــــة نرتقـــــــي«

https://www.instagram.com/uaetax/
https://www.youtube.com/@uaetax
https://www.facebook.com/Theuaetaxes/
https://www.linkedin.com/company/federal-tax-authority/
https://x.com/uaetax
https://tax.gov.ae/ar/default.aspx
https://www.tiktok.com/@uae_tax
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